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Abstract

        
Retrospective studies of the case histories of 237 children suffering from bacterial meningitis at the department of pediatrics, university of Graz, show the significant difference between cured, deceased and children with permanent sequels. The risk factors for the fatal outcome of meningitis were: age (< 1 year), bacteria (pneumococcus), concomitant disease (pneumonia), low initial white cell count in the blood (≤5000/cmm) as well as in cerebrospinal fluid (≤4000/ cmm), high cerebrospinal fluid protein (≥ 336 mg%) and a high bacterial inoculum (≥107CFU/cmm). With all these risk factors at the time of diagnosis of purulent meningitis the chance for recovery is poor.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei retrospektiver Durchsicht der Krankengeschichten von 237 Patienten mit eitriger Meningitis der Univ.-Kinderklinik Graz von 1970-1980 werden die signifikanten Unterschiede zwischen geheilten, verstorbenen und Kindern mit Defektheilungen dargestellt. Die Risikofaktoren für einen tödlichen Ausgang der Meningitis waren: das Alter (< 1 Jahr), die Erreger (Pneumokokken), die Begleitkrankheit (Pneumonie), niedrige initiale Leukozytenzahl sowohl im peripheren Blutbild (≤ 5000/cmm) als auch im Liquor (≤ 4000/cmm), hohes Liquoreiweiß (≥336 mg%) und ein hohes Bakterieninokulum (≥ 107 Kolonien/cmm). Sind sämtliche Risikofaktoren bei Diagnosestellung der eitrigen Meningitis vorhanden, ist die Prognose dieser Erkrankung schlecht.
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